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Loslopende honden  -  Handhavingsbeleid ANB

De COVID-pandemie en de bijhorende lockdowns hebben gezorgd voor een 
indrukwekkende toename van het aantal wandelaars, maar helaas ook voor extra druk op 
natuurgebieden. Eén van de vormen van overlast zijn loslopende honden. Die hebben al 
tot een aantal grote incidenten geleid, maar zorgen ook voor kleine ergernissen en 
wederzijds onbegrip tussen hondeneigenaars en andere wandelaars, maar ook tussen 
hondeneigenaars onderling. Zelfs aangelijnde honden kunnen soms reden tot dispuut zijn.

Desalniettemin is de regeling duidelijk: honden moeten aangelijnd zijn, tenzij ze zich 
bevinden in losloopzones. Helaas ontstaan ook daar geregeld incidenten tussen honden en 
hun eigenaars. Bovendien zijn er nog heel wat gemeenten die niet over 
hondenlosloopzones beschikken, en wanneer ze dat wél doen, zijn die zones vaak ofwel 
klein, ofwel onvoldoende aangepast ingericht om bijtincidenten te vermijden (geen 
afleidingen, geen beplantingen, geen onderscheid tussen grote en kleine honden…).

Daarnaast blijken er ook klachten te zijn van wandelaars over fietsers.

Natuur en Bos heeft aangekondigd de regels over het aanlijnen van honden en het correct 
gedrag van fietsers strenger te zullen handhaven. Op het niet aanlijnen van een hond staat 
een minimumboete van 80 euro, maar dat bedrag kan oplopen naargelang het aantal 
loslopende honden, de aangerichte natuurschade, agressief gedrag en weerbarstigheid 
tegenover de verbalisant en eventueel recidivegedrag.

1. Hoeveel klachten heeft het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) het afgelopen jaar 
ontvangen over

a) loslopende honden;

b) fietsers die zich niet aan de regels houden?

2. In hoeverre verschilt dat aantal klachten tegenover 2019?

3. Hoeveel klachten hebben aanleiding gegeven tot een boete

a) voor eigenaars van loslopende honden;

b) voor fietsers die in overtreding gingen?



4. Op welke manier zal ANB de regelgeving met betrekking tot loslopende honden en 
fietsers ‘strenger’ handhaven?

5. Welke boete kan een fietser krijgen die zich niet aan de regels houdt?

6. a) Zal ANB ook strenger toekijken op hetgeen zich in losloopzones voor honden 
afspeelt?

b) Zo ja, hoe?

c) Hoeveel incidenten werden daarover gemeld het afgelopen jaar?

7. Zullen er door ANB ook inspanningen worden gedaan om niet-hondeneigenaars beter 
te informeren over de manier waarop ze zich best gedragen tegenover honden, 
wanneer die aan de lijn in hun nabijheid passeren, maar ook wanneer ze ondanks de 
handhaving worden geconfronteerd met loslopende honden?

8. Graag kreeg ik een overzicht van de losloopzones voor honden die ANB in Vlaanderen 
in beheer heeft. Graag een opdeling per provincie en met vermelding van de totale 
oppervlakte van elke zone en het feit of het gaat om een weide of een zone met 
beplanting.

9. a) Zal de minister bij ANB aandringen om bijkomende losloopzones voor honden te 
ontwikkelen binnen de gebieden die ANB beheert?

b) Zijn er momenteel nog bijkomende losloopzones in ontwikkeling?

c) Zo ja, welke, en tegen wanneer zullen die worden opengesteld?

10. a) Hebben alle boswachters van ANB inmiddels een opleiding gekregen om het 
gedrag van honden correct te kunnen inschatten en bijtincidenten te voorkomen?

b). Zo niet, zal daar werk van worden gemaakt op korte termijn?

11. Ik merk dat er de jongste tijd ook private initiatieven op poten worden gezet om 
losloopzones voor honden te creëren.

a) Bestaat er een reglementair kader voor dat soort initiatieven?

b) Zo niet, zal daar werk van worden gemaakt?

c) Is de minister van plan om ook eigenaars van weiden of beplante zones/bossen te 
stimuleren om hun gronden open te stellen als losloopzones voor honden, 
uiteraard na registratie van de eigenaars en met het recht op een eventuele 
vergoeding om gebruik te maken van hun gronden?



ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD 
op vraag nr. 331 van 3 december 2020
van GWENNY DEVROE

1-3.Zie bijlage 1. In de cijfers wordt geen onderscheid gemaakt tussen het aantal 
vaststellingen naar aanleiding van een klacht en het aantal vaststellingen in het kader 
van regulier toezicht.

4. Er zijn momenteel gecoördineerde acties lopende en er staan er ook in de toekomst 
nog gepland waarbij doelgericht toezicht gebeurt op loslopende honden. Daarbij is er 
regelmatig samenwerking met Natuurinspectie en de lokale politiediensten. De 
resultaten daarvan kunnen naderhand vrijgegeven worden.

Daarnaast is er het reguliere toezicht van boswachters en natuurinspecteurs waarbij 
de toegankelijkheid in zijn geheel wordt gehandhaafd dus ook fietsers die zich niet aan 
de regels houden of eigenaars die hun hond los laten lopen.

ANB heeft afspraken gemaakt met de gewestelijke entiteit (cluster Sanctionering en 
Advisering van de afdeling Handhaving van het departement Omgeving) zodat deze 
schendingen prioritair bestuurlijk beboet zullen worden.

5. De gewestelijke entiteit beboet het fietsen waar dit niet toegelaten is met een 
bestuurlijke geldboete van 100 euro. Dit bedrag kan oplopen naargelang de 
aangerichte natuurschade, agressief gedrag en weerbarstigheid tegenover de 
verbalisant en eventueel recidivegedrag. Bij eenmalige vaststellingen zal de 
gewestelijke entiteit eerst een bestuurlijke transactie voorstellen van 80 euro.  

6. Losloopzones worden in principe niet ruimer gehandhaafd dan andere zones. Wanneer 
zich specifieke problemen aandienen in een zone wordt in overleg met de lokale politie 
beslist of moet ingegrepen worden. Dit gebeurt zelden.

7. Dit is geen opdracht van het agentschap Natuur en Bos. 

8. Natuur en Bos beschikt in 62 van haar bos- en natuurgebieden over een of meerdere 
hondenzones. Alle zones kunnen per gebied geraadpleegd worden op de website van 
Natuur en Bos: https://www.natuurenbos.be/hondenzones  

9. Natuurgebieden en hun toegankelijkheid zijn voortdurend in ontwikkeling. Dit geldt 
dus ook voor wat betreft hondenlosloopzones. Jaarlijks komen er grote en mooie 
hondenzones bij, dit aanbod wordt dus verder uitgebouwd. De COVID-19 crisis heeft 
bovendien duidelijk gemaakt dat er nood is aan meer natuur in het algemeen. Hier 
wordt sterk op ingezet.

10. Ja.

11. Daar zijn richtlijnen over, zie de ‘kompasnaald’ in bijlage 2 die ook te vinden is op 
hogervermelde webpagina. 



BIJLAGEN
 
1. Aantal vastgestelde feiten van loslopende honden en fietsers in 2019/2020
2. Kompasnaald hondenloopzones 2020

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=11522
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=11523

